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Hanne Kyvsgaard

Afbud:

Fra administrationen:
Arne Kirt Hansen 

Bodil Bundgaard

Mødedato: onsdag, den 31. marts 2004

Mødetidspunkt: kl. 8.30

Mødested: Teknisk chef kontor

Mødets afslutning: Kl. 12.15

Bemærkninger:

Praktiske oplysninger:

Meddelelser fra formanden

l.A

Indvielse af Fiordstien lanas Isefiorden

J. nr. 01.05.15pl7/NCN

Forvaltningen har deltaget i flere møder vedrørende ovennævnte.
Oprindelig var oplægget, at arrangementet foregik i Frederiksborg Amts regi i tæt 
samarbejde med Jægerspris og Skibby Kommune.
Frederiksborg Amt har på det seneste kørt en noget selvstændig linie og det har 
således flere gange været svært at genkende arrangementet fra møde til møde.
Dette understreger for kommunerne, at Fjordstien er et amtsprojekt.

Nu er det imidlertid besluttet, at Fjordstien indvies i Vestsjællands-, Roskilde- og 
Fredriksborg Amt samtidig og datoen er fastsat til den 9. maj 2004.

Hovedideen i arrangementet er, at bringe en stafet fra stiens yderpunkter til Holbæk, 
hvor den store åbningsceremoni foregår.
Således er det tanken, at Jægerspris borgmester starter fra "sit" rådhus kl. 10:00 og 
cykler til Kyndbyværket, hvor han kl. 11:30 overrækker stafetten til en repræsentant 
for Skibby Byråd, (borgmester Hans Henning Bjørnsen er på ferie).
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Man - Skibby Byrad m.fl. - cykler sa videre til Hammergarden, hvor der vil være 
bespisning, taler m.m.
Stafetten bringes videre til Hammer Bakke, Orø-færgen hvor den afleveres. Alle er 
velkommen til at fortsætte turen over Orø videre til Holbæk. Men det forventes ikke, 
at Jægerspris og Skibby deltager officielt.
Tidsplanen i medfølgende mødereferat vil formentlig blive justeret. Afgang til Orø vil 
dog ligge fast.
Det er planen at udsende invitationer til Byrådet, interesseorganisationer, 
grundejerforeninger, skoler og andre i marts måned. Herudover annonceres 
indvielsen i flere aviser.
På dagen vil der endvidere blive arrangeret guidede ture af Dansk Vandrelav og 
andre. Disse arrangementer vil fremgå af invitationen.
Deltagelse kræver tilmelding, hvilket skal ske på en fælles hjemmeside, som oprettes 
primo april.
Vedrørende politisk deltagelse har vi fået oplyst:

Holbæk Kommune 
Bramsnæs - 
Lejre - 
Roskilde -

Borgmester
do
do
do

Jægerspris - 
Vestsjællands Amt 
Roskilde - 
Frederiksborg -

do
Udvalgsformand
do
do

Bilaa:
pkt lA-m0dereferat-12122OO3.pdf 
pkt lA-m0dereferat-24O22OO3.pdf

Miljø- oa teknikudvalaet. den 31. marts 2004: Taget til efterretning.

l.B

Trafiksanering i landsbyerne - diverse skrivelser fra boraere i kommunen

J. nr. 05.13.10p27/NCN 

Pukkelbump
Forvaltningen har den 22. marts 2004 fra Mogens Schultz, Hammervej 3 A, Østby 
modtaget en generel klage vedrørende anvendelse af pukkelbump i kommunen.
Han giver udtryk for at det er forkert at genere personbilerne, og tilgodese de store 
køretøjer herunder lastbilerne.
Bilag:
Skrivelse fra Mogens Schultz 
Forvaltningens svar

Sønderby
Forvaltningen har endvidere modtaget brev fra Henrik Astrup, Skovvejen 35 som er 
bekymret for, at det projekterede bump vil give gener i form af støj samt rystelser. 
Bilag:
Skrivelse fra Henrik Astrup 
Forvaltningens svar

Bump
Forvaltningen har herudover modtaget telefoniske klager fra Knud Hansen, 
Baunehøjvej 12, Østby. Fru A. Sørensen, Sønderby Bro 6, samt Jens Thomsen, 
Skovvejen 13 A, som alle klager over, at et bump netop skal placeres ud for deres 
ejendom.

Bilag:
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pkt lB-skr fra Mogens Schultz samt svarskrivelse.pdf 
pkt lB-skr fra Henrik Astrup samt svarskrivelse.pdf

Miljø- oa teknikudvalaet. den 31. marts 2004: Taget til efterretning.

l .C

Lovforslag om nve realer for kommunernes anlægsvirksomhed

Indenrigs- og sundhedsministeren har den 24. marts 2004 fremsat lovforslag nr. L 
192 vedr. regler for kommunernes anlægsvirksomhed.

På baggrund heraf har Jens Sparre, teknisk forvaltning, udarbejdet et notat om 
konsekvenserne for Skibby kommunes anlægsprojekter i forbindelse med vedtagelsen 
af lovforslaget.

Bilag:
notat om anlæasaodkendelse.doc

Miliø- oa teknikudvalaet. den 31. marts 2004: Taget til efterretning.

l.D

Nordvejen 19. klaae over kommunens afgørelse om afvikling af hestehold

Tilsynsrådet (nu Tilsynet) har i skrivelse af 25. marts 2004 hjemvist sagen til fornyet 
behandling.

Tilsynet udtaler, at bekendtgørelsen om ikke- erhvervsmæssigt dyrehold finder 
anvendelse i nærværende sag. Det er ikke ulovligt at behandle sagen som en 
dispensationssag, men der er ikke hjemmel til at betinge tilladelsen af naboers 
samtykke.

Miljø- oa teknikudvalaet. den 31. marts 2004: Taget til efterretning.

l.E

Miljørådet for Roskilde Fjord

Bent Raith orienterede fra et møde afholdt den 30.marts 2004 i Miljørådet for 
Roskilde Fjord. Henviste bl.a. til en ny hjemmeside som var udarbejdet - 
www.Roskilde-Fiord.dk

Miljø- oa teknikudvalaet. den 31. marts 2004: Taget til efterretning.

Efterretni nassaaer

http://www.Roskilde-Fiord.dk
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2.A

Bebyggelsesplan for Hammeraården oa Ildstedets hus

J. nr. 01.02.05P25/79/BB

Frederiksborg Amt, Landskabsafdelingen, har med skrivelse dateret 4 marts 2004 
oplyst Friluftsforeningen Hammergården, at de er indstillet på at give tilladelse til de 
skitserede ændringer (befæstet terrasse foran Ildstedets Hus, velkomstcenter og 
bådehuse) inden for strandbeskyttelseslinien på ejendommen.

Samtidig oplyses at Amtet er indstillet på at anbefale overfor Fredningsnævnet, at der 
kan opføres såvel Ildstedets Hus, velkomstcenter som bådehuse indenfor Venslev- 
fredningen som skitseret.

Sagen vil blive realitetsbehandlet i Amtet, når Skibby kommune har behandlet og 
videresendt konkrete byggeprojekter, som endnu ikke er fremsendt fra 
Friluftsforeningen.

Miliø- oa teknikudvalaet. den 31. marts 2004: Orienteringen blev taget til 
efterretning.

2.B

Investeringsoversigten pr. 29.02.2004

J.nr. 00.01/BB

Til orientering fremlægges investeringsoversigten over igangværende 
anlægsprojekter i kommunen. I oversigten er angivet i hvilke tidsperioder arbejderne 
forventes udført og udbetalingerne finder sted.

Oversigten revideres hver 3. måned.

Bilag:
pkt 2B-investerinasplan pr 29022004.xls

Miliø- oa teknikudvalaet. den 31. marts 2004: Oversigten blev taget til 
efterretning.

Saaer til behandling

3.

Gadebelysning - valg af nve armaturer

J. nr. 05.01.12G01/NCN

Afgøres af udvalget
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Forvaltningen har ultimo 2003 fået en henvendelse fra NESA om, at de to typer 
armaturer "Vintergækken" og "Kineserhatten" er ved at være udtjente og derfor skal 
erstattes af nye og tidssvarende typer.

"Vintergækken" Philips type GK 31 (lyskilde 50W kviksølv) er opstillet i Egeparken. 
Der er 5 lamper.
"Kineserhatten" Philips type GDA (lyskilde ét eller flere U-formede rør a 40W) er 
opstillet i Marbæk-Parken og på Sølvkærvej. Der er i alt 25 lamper.

Gadebelysningen er NESA's ejendom.

NESA tilbyder uden udgift for kommunen, at udskifte de udtjente lamper med én af 4 
typer efter kommunens valg. Se vedlagte brochure.

Kommunen kan imidlertid også mod en tillægspris - på mellem kr. 200 og kr. 800 - 
vælge mellem 6 andre armaturer vist i brochuren.

Udvalget har i maj måned 2003 i en lignende sag besluttet, at udskifte 
'Tandlægespejlene" på Irisvejs stikveje med "Københavnerarmaturer".

Til erstatning for "Vintergækken" og "Kineserhatten" kan ligeledes vælges 
"Københavnerarmaturer" mod tillægspris på kr. 800,- pr. lampe. De nye lamper vil 
resultere i en mindre besparelse på de årlige driftsomkostninger.

Valg af 30 stk. "Københavnerarmaturer" vil medføre en merudgift i 2004 på kr. 
24.000,-.
Det foreslås, at denne udgift afholdes af uforbrugte midler, som forventes overført fra 
budget 2003.

Bilaa:
pkt 3-skr fra NESA-kineserhatten.pdf 
pkt 3-skr fra NESA-Vinteraaekken.pdf
pkt 3-brochure fra NESA.pdf (yderligere brochurer i farver ligger i sagen)

Miliø- oa teknikudvalaet besluttede på møde den 31. marts 2004 at det
meddeles NESA, at kommunen ønsker "Vintergækken" og "Kineserhatten" udskiftet 
med Københavnerarmaturet og at man er indstillet på betale en tillægspris på kr. 
800,- pr. lampe.
Hanne Kyvsgaard (K) indtager særstandpunkt, idet hun mener af bylaug og 
grundejerforeninger skal høres forinden udskiftningen.

4.

Støjvold ved Rådhuset.

J. nr. 13.06.04G01/SK 

Afgøres af udvalget

Gennem de seneste år har forvaltningen tilladt, at ren overskudsjord fra forskellige 
anlægsprojekter er blevet deponeret på kommunens ejendom (langs Skibbyvej og 
Saltsøvej).
Baggrunden for tilladelsen til deponeringen var ønsket om, på et senere tidspunkt at 
etablere en støjvold, så arealet kan anvendes til enten en mindre udstykning eller til 
en eventuel udvidelse af rådhuset.

Der er nu tilkørt så meget jord at jordvolden kan etableres, og der kan blive en pæn 
indkørsel til Skibby.
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Forvaltningen har indhentet et tilbud fra et større anlægsfirma, som vi har haft et 
godt samarbejde med i forbindelse med færdiggørelsen af Nordmandsvænget.

På baggrund af tilbudet vurderer forvaltningen, at etableringen af en beplantet 
jordvold vil koste ca. kr. 450.000 kr., jfr. nedenstående:

Rådgivning - anlægsarkitekt kr. 50.000,00
Entreprenør - anlægsgartner kr. 340.000,00
Uforudsigelige udgifter 15 % kr. 60.000.00
Samlet udgift kr. 450.000,00
Alle beløb ekskl. moms

På baggrund af tilbudet vurderer forvaltningen, at etableringen af en mere beskeden 
jordvold uden flis og med billigere planter, vil koste ca. kr. 230.000, jfr. 
nedenstående:

Entreprenør - anlægsentreprenør kr. 200.000,00
Uforudsigelige udgifter 15 % kr. 30.000.00
Samlet udgift kr. 230.000,00
Alle beløb ekskl. moms 

Bilag:
pkt 4-tilbud fra anlæasfirma.pdf

Miljø- oa teknikudvalaet besluttede på møde den 31. marts 2004 at projektet 
om etablering af støjvolden skal indarbejdes i et samlet projekt om salg af arealet, 
som herefter forelægges udvalget på ny.

5.

Godkendelse af regnskab for separering/renovering af kloaksystemet i 
Skuldelev Svd.

J. nr. 06.01.03P20/SK

Afgøres af byrådet.

I forbindelse med at arbejdet med separering og renovering af kloaksystemet i en del 
af Skuldelev Syd er tilendebragt har forvaltningen udarbejdet anlægsregnskab.

Af regnskabet fremgår følgende forbrug:
Bevilling givet til det oprindelige projekt - kloakering af 
Skuldelev Syd

kr. 7.100.000,00

Udgifter afholdt i forb. med opstart af projektet - 
kloakering af Skuldelev Syd - rådgivning m.m.

kr. - 499.741,94

Refundering af rådgiverhonorar, jfr. aftale indgået 
18.12.2002

kr. + 246.467,00

Udgifter afholdt i forb. med kloakrenovering af Skuldelev 
Syd

kr. - 893.284,60

I alt kr. 5.953.440,46
Tilbageført kloakfonden, jfr. godkendelse den 
23.04.2003

kr. - 5.100.000,00

Mindreforbrug. kr. 853.440,46

Regnskabet er afstemt i økonomisk forvaltning og mindreforbruget er tilbageført 
kloakfonden.
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Bilag :
pkt 5-indstillinasbilaa.doc
pkt 5-referat fra møde med rådaiver-27112002.doc 
pkt 5-accept af rådgivers tilbud-1812-2002.doc 
pkt 5-oversiat over samlet forbrua-15032004.xls

Miliø- oa teknikudvalaet indstiller på møde den 31. marts 2004 at regnskabet 
godkendes.

6 .

Spildevandskloakerina af Skuldelev Strand Nord.

J. nr. 06.01.03.P20/SK 

Afgøres af Byrådet

I 1996 og 1997 blev hovedparten af Skuldelev Strand kloakeret, men af ukendte 
årsager blev strækningen langs stranden ikke kloakeret. Området er markeret som 
kloakeret i kommunens spildevandsplan, og en enkelt beboer har rykket kraftigt for 
enten at få kloaktilslutningsbidraget tilbagebetalt eller at få sin ejendom tilsluttet det 
offentlige kloaksystem.

Hedeselskabet har påbegyndt projekteringen og har udarbejdet et overslag af januar- 
2004, modtaget den 26. januar 2004. Overslagets samlede omkostninger beløber sig 
til kr. 1.230.000,00.

Bilag :
pkt 6-overslaa over kloakerina-26012004.pdf
1 stk. tegning - Skitseforslag 1, mål 1:1000, dateret 16.02.2004 er vedlagt i sagen.

Miliø- oa teknikudvalaet indstiller på møde den 31. marts 2004 
at der meddeles en bevilling på kr. 1.230.000,00 fra den overordnede konto for 

spildevandsplanlægning og at beløbet frigives, 
at der indbydes 4 firmaer til at deltage i en indbudt licitation, 
at forvaltningen antager det firma, der er mest fordelagtigt for Skibby Kommune 

til at udføre arbejdet.

7.

Vellerup Sommerbv. TV-inspektion.

J. nr. 06.01.06G01/SK 

Afgøres af Byrådet

I kommunens spildevandsplan er der i år 2004 afsat et beløb på kr. 450.000,00 til 
udarbejdelse af TV-inspektioner af kloakledninger.

Sammen med de øvrige kommuner i Bycirkelsamarbejdet har forvaltningen afholdt en 
licitation over TV-inspektionerne, der ønskes foretaget i Vellerup Sommerby (ca. 14 af 
sommerhusområdet.
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Det er aftalt med Grf. Vellerup Sommerby, at Skibby Kommunes Kloakforsyning 
betaler for TV-inspektionen af spildevandssystemet, og at Grf. Vellerup Sommerby 
betaler for TV-inspektionen af vejafvandingssystemet.

Den andel som Skibby kommunes kloakforsyning skal betale er beregnet til kr. 
222.674,00.

Bilag :
pkt 7-resultat af tilbud på TV-inspektioner.pdf 
pkt 7-referat fra rådaiver-11022004.pdf

Miljø- oa teknikudvalaet indstiller på møde den 31. marts 2004 at der meddeles en 
bevilling på kr. 225.000 ,00 fra den overordnede konto for spildevandsplanlægning og 
at beløbet frigives, til TV-inspektion af en del af spildevandssystemet i Vellerup 
Sommerby.

8 .

TV-inspektion samt kloakseparerina af Veilebv

J. nr. 06.01.06G01/SK 

Afgøres af Byrådet.

I kommunens spildevandsplan er der i år 2004 afsat et beløb på kr. 6.2 mill. til 
separering af kloaksystemet i Vejleby.

Med baggrund i forvaltningens erfaring fra separering af kloaksystemet i Skuldelev 
Syd, vil det være fornuftigt at gå frem efter følgende tidsplan:

1 . Foråret 2004: Kloaksystemet TV-inspiceres.
2. Sommeren 2004: Der vælges en rådgiver til den videre planlægning
3. Efteråret 2004: På baggrund af en rapport fra den valgte rådgiver 

tages der stilling til projektets videre forløb.
4. Vinteren

2004/2005:
Rådgiveren projekterer den valgte løsning.

5. Foråret 2005: De berørte beboere orienteres, eventuelt ved et 
beboermøde.

6. Foråret 2005: Der afholdes licitation, med deltagelse af 4 til 5 
indbudte entreprenører.

7. Sommeren 2005: Arbejdet udføres.

Miljø- oa teknikudvalaet indstiller på møde den 31. marts 2004 
at der meddeles en bevilling på kr. 1,5 mill. fra den overordnede konto for 

spildevandsplanlægning til opstart af projeket og at beløbet frigives, samt 
at projektet gennemføres efter ovennævnte tidsplan.

9.

Planstrateai 2003

J. nr. 01.02.03P15/AKH
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Afgøres af Byrådet

Planstrategi 2003 har været fremlagt i offentlig høring i perioden 6.januartil 15. 
marts 2004. Der er indkommet bemærkninger og kommentarer fra følgende:

Hovedstadens Udviklings Råd , som oplyser at arealønskerne vil blive medtaget som 
konkrete arealønsker i Regionplan 2005.
Frederiksborg Amt, som ikke har forholdt sig til ideerne om udlæg af nye områder til 
byvækst.
Egnsmuseet Færgegaarden, som oplyser at der bør foretages prøvegravninger før de 
nye byområder byggemodnes.
Danmarks Naturfredningsforening, som har bemærkninger til visse af de skitserede 
byudviklingsområder, til Østby Havn som grønt støttepunkt, og til anlæg af naturstier 
i tilknytning til Fjordstien.
Morten Alfastsen, Højstedgård, som ønsker 3 matrikulære arealer udtaget af 
planstrategien.

Bilag:
Dkt 9-brev fra HUR-15032004.pdf 
pkt 9-brev fra Amtet-08032004.pdf 
pkt 9-brev fra Eansmuseum-27012004.pdf 
pkt 9-brev fra DN-lokalafdelina-14032004.pdf 
pkt 9-brev fra Morten Alfastsen-15032004.pdf

Miljø- oa teknikudvalaet indstiller på møde den 31. marts 2004 at de fremsendte 
kommentarer indgår i beslutningsgrundlaget for den kommende 
kommuneplanrevision og i byrådets stillingtagen til Regionplan 2005.

10.

Ansøgning om ændring af sommerhus til helårsbolig.

J. nr. 01.03.04G01/JL 

Afgøres af udvalget

Der ansøges om zonetilladelse til ændring af status fra sommerhus til helårshus på 
ejendommen, beliggende Sømer Skovvej 5, matr. nr. 18-d m.fl. Venslev by, Ferslev.

Bilag:
pkt 10-indstillinasbilaa.htm 
pkt 10-ansøanina.pdf 
pkt 10-oversiatskort.pdf

Miljø- og teknikudvalget besluttede på møde den 31. marts 2004 at meddele 
afslag på det ansøgte.

11.

Opførelse af nvt gårdanlæg på åben mark.

J. nr. Land-2004-002/JL
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Afgøres af Byrådet

Der ansøges om zonetilladelse til opførelse af nyt gårdanlæg 500 m nord, nordøst for 
Østby og eksisterende landbrugsbygninger på matr. nr. 1-a Østby by, Selsø. 
Bygningerne skal erstatte eksisterende landbrugsbygninger og bolig på matr. nr. 9-a 
Østby by, Selsø, som er beliggende Stubbevej 1.

Bilag:
pkt ll-indstillinasbilaa.htm
pkt ll-ansøqnina.pdf
pkt 11-luftfoto af området.pdf
pkt 11-ortofoto med hoidekurver.pdf

Miliø- oa teknikudvalaet besluttede på møde den 31. marts 2004 at meddele 
afslag på den ansøgte placering, af hensyn til de landskabelige værdier i det åbne 
land samt den visuelle påvirkning af kysten.

Udvalget har ikke taget stilling til den ønskede opstart af ny husdyrsproduktion.

Holger Andersen (V) indtager særstandpunkt, da han går ind for opførelse af nyt 
gårdanlæg på åben mark i Østby med begrundelsen om tilbageflytning af 
bygningerne over bakkekammen mod nordvest.
Sagen begæres til behandling i Byrådet

12.

Ombygning oa udvidelse af Skibby Idrætshal

J. nr. 82.20.01G01/JS 

Afgøres af Byrådet

I forbindelse med planerne om at foretage en ombygning og renovering af baderum 
samt udvidelse af omklædningsfaciliteterne i Skibby Idrætshal haren brugergruppe 
ved hjælp fra et arkitektfirma udarbejdet forslag til ombygningen.

Der er endvidere udarbejdet en rammetidsplan for projektet, hvoraf det fremgår, at 
der kan afholdes licitation medio maj og at byggeperioden går fra august 2004 til 
december 2004.

Projektet er nærmere beskrevet i indstillingsbilag samt i det udarbejdede forslag til 
anlægsøkonomi

Bilag:
pkt 12-indstillinasbilaa.htm
pkt 12-rammetidsplan for proiektet.pdf
pkt 12-forslaa til anlæasøkonomi.pdf

Miliø- oa teknikudvalaet indstiller på møde den 31.marts 2004, jfr. indstillingsbilag 
og forslag til anlægsøkonomi, 
at det foreslåede projekt godkendes
at den i indstillingsbilaget foreslåede arkitekt antages som totalrådgiver for 

projektet
at projektet udbydes i begrænset licitation blandt lokale entreprenører samt 
at den i anlægsbudgettet afsatte bevilling frigives
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13.

Hovedgadens renovering, etape 3

J. nr. 05.01.02P20/NCN 

Afgøres af Byrådet

Miljø- og teknikudvalget besluttede på møde den 17. marts 2004:
• At der indgås kontrakt med den entreprenør, som har afgivet det økonomisk 

mest fordelagtige tilbud vedrørende trafiksanering af Selsøvej samt renovering 
af Hovedgadens 3. etape.

• Udvalget ønsker at fastholde projektets kvalitet.
• Hovedgade-projektet igangsættes fra nord for det afsatte beløb, for hermed 

blandt andet at få klarhed over tilkørselsforholdene ved Netto.
• Selsøvej-projektet igangsættes fra rundkørslen for det dertil afsatte beløb.

Forvaltningen har i indstillingsbilaget redegjort for hvordan 3. etape af Hovedgadens 
renovering kan færdiggøres i den ønskede kvalitet.

Bilag:
pkt 13-indstillingsbilaa.htm

Miliø- og teknikudvalget indstiller på møde den 31. marts 2004 
at projektet afgrænses til umiddelbart syd for Valmuevej, 
at overkørslen ved Netto flyttes mod nord i overensstemmelse med lokalplan 86, 
at det lille torv ikke renoveres nu,
at midlerne afsat til renovering af Skuldelevvej ved Nordmandsvænget anvendes 

til færdiggørelse af 3. etape af Hovedgadens Renovering, 
at Byrådet ansøges om at frigive og overføre det beløb, som er afsat til

Skuldelevvej i budget 2005 til indeværende år, idet byrådet samtidig anmodes 
om at afsætte et lignende beløb med 1. prioritet til budget 2005 til 
Skuldelevvej.

14.

Eventuelt

Ulovlige parkeringsforhold på Hovedgaden skal undersøges nærmere og forelægges 
for miljø- og teknikudvalget på næste møde.

Det blev oplyst at ny formand for Møllekrogens Bådelaug er Eric Munch, Hovedgaden 
14, 4050 Skibby.

Der blev orienteret om, at der var fremsendt ny ansøgning fra Hornstock 
Musikfestival om afholdelse af festival ved "skoleskoven" ved Marbækskolen.

TIL FORSIDE TIL TOP
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